
 

Valtuutettu Mikko Rönnholmin ym. valtuustoaloite veteraanien itsenäisyysjuhlasta 
 
Kaupunginvaltuusto 12.12.2022 § 122      
     
 
 
 
 Valtuutettu Mikko Rönnholm luki ja jätti seuraavan 9 valtuutetun 

allekirjoittaman valtuustoaloitteen:  
 
”Naantalissa kansalaisjärjestöt järjestivät itsenäisyysjuhlan talvi- ja 
jatkosodan jälkeisinä vuosina. Veteraani- ja reserviläisjärjestöt huolehtivat 
juhlien puitteista. 1960-luvun lopulla kaupunki otti vastuulleen juhlien 
järjestämisen. Sotien veteraanit olivat pitkään juhlien merkittävä osa 
yleisöstä. 
 
Tämän vuoden juhlan alku havahdutti. Ensimmäistä kertaa puheet eivät 
alkaneet kunnioitetut sotiemme veteraanit puhuttelulla. 
 
Paikalla ei ollut yhtään veteraania, kertoi juhlassa ollut veteraanijärjestön 
puheenjohtaja. Veteraaneja on jäljellä neljä, viidennen Hannes Pullin 
muistokirjoitus oli päivän lehdessä. Puheenjohtajan mukaan veteraanien 
leskiä on elossa 50. 
 
Merkittävästä muutoksesta on kysymys - ollaan yhden aikakauden 
lopussa. Itse havahdun muutokseen muistelmalla, että tullessani 
valtuustoon ensimmäistä kertaa valtuustossa oli kaksi kansalaissodan 
veteraania, yksi valkoisella ja yksi punaisella puolella mukana ollut. 
Omassa ryhmässäni enemmistössä olivat viimeisten sotien veteraanit. 
Vuonna 2004 viimeinen valtuustossa ollut veteraani Paavo Pensamo 
luopui valtuustopaikastaan. 
 
Tänä vuonna ensimmäistä kertaa tasavallan presidentin juhlavastaanotolla 
ei ollut veteraaneja. Heille järjestettiin erillinen juhlatilaisuus. Järjestely ja 
sen uutisointi onnistuivat hienosti. 
 
Tätä esimerkkiä noudattaen ehdotamme, että kaupunki järjestäisi 
veteraanijärjestöjen kanssa yhdessä erillisen itsenäisyyteen liittyvän 
juhlatilaisuuden veteraaneille ja heidän leskille.” 

   
Päätös Valtuustoaloite merkittiin vastaanotetuksi. 
   
 
Kaupunginhallitus 19.12.2022 § 391      
     
 
 
 
Esittelijä Kaupunginjohtaja 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus lähettää valtuustoaloitteen  

hyvinvointilautakunnan valmisteltavaksi. Aloitteen 
vastuuvalmistelijaksi nimetään kulttuuri- ja 
viestintäsuunnittelija Anu Anttila. 
 
Valtuustoaloitteen käsittelyprosessi saa kestää korkeintaan 
yhden vuoden aloitteen jättämisestä lukien. 



  
Päätös Kaupunginjohtajan ehdotus hyväksyttiin. 
   
 
Hyvinvointilautakunta 26.09.2023 § 45      
     
 
 
 
 
Valmistelija Kulttuuri- ja viestintäsuunnittelija Anu Anttila: 

 
Naantalin kaupungin kulttuuripalvelut on vuosikausien ajan järjestänyt 
kaupungin virallisen itsenäisyyspäivän juhlatilaisuuden Kristoffer-salissa 
6.12. klo 12 alkaen. Tämä juhla on avoin kaikelle yleisölle ja siitä 
ilmoitetaan julkisesti paikallislehdessä ja kaupungin verkkopalvelussa. 
Juhlaa edeltää Kalevanniemen tiloissa tarjottavat kakkukahvit, jotka 
kulttuuripalvelut niin ikään tarjoaa juhlaan tulijoille. 
 
Juhlan ohjelmaan ja kahvitilaisuuteen panostetaan juhlapäivän arvon ja 
teeman mukaisesti. Juhlassa on perinteisesti pitänyt puheen sekä 
kaupunginhallituksen puheenjohtaja että erityisesti tilaisuutta varten 
pyydetty juhlapuhuja. Lisäksi juhlan ajankohta on mietitty siten, että 
sankarihaudoilla seppeltenlaskuun osallistuvat pääsevät saapumaan 
suoraan tilaisuuteen. 
 
Juhlaan on aikaisempina vuosina osallistunut myös veteraaneja 
puolisoineen, mutta kuten aloitteentekijä toteaa, heidän osuutensa 
yleisöstä on viime vuosina vähentynyt. Toki olisi paikallaan, mikäli vielä 
elossa olevat veteraanit ja jo edesmenneiden puolisot sekä lotat pääsisivät 
halutessaan mukaan juhlaan. Kuljetuksen järjestäminen Kristoffer-salin 
juhlallisuuksiin olisi ratkaisu siihen, että he voisivat niin halutessaan 
osallistua kakkukahville ja juhlaan muiden kuntalaisten kanssa ja päästä 
nauttimaan muiden seurasta ja hyvästä ohjelmasta. 
 
Jatkossa kulttuuripalvelut voi yhteistyössä veteraanijärjestön kanssa 
kartoittaa kuljetuksen tarvetta ja järjestää sellaisen niille veteraaneille, 
leskille ja lotille, jotka haluavat osallistua itsenäisyyspäivän juhlaan 
Kristoffer-salissa 6.12.  
 

Esittelijä Sivistysjohtaja 
 

Päätösehdotus Hyvinvointilautakunta päättää antaa selostusosan mukaisen 
vastauksen kaupunginhallitukselle ja edelleen 
kaupunginvaltuustolle. 

  
Päätös Sivistysjohtajan ehdotus hyväksyttiin. 
 
   
 
Kaupunginhallitus 23.10.2023 § 295      
     
 
 
 

 
Esittelijä Kaupunginjohtaja 

 



Päätösehdotus Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle: 
 
- Kaupunginvaltuusto merkitsee hyvinvointilautakunnan 
valtuutettu Mikko Rönnholmin  ym. aloitteeseen antaman 
selvityksen tiedokseen. 
 
- Valtuutettu Mikko Rönnholmin ym.  aloite merkitään 
loppuun käsitellyksi. 

  
Kokouskäsittely Merkittiin, että valtuuston 1. varapuheenjohtaja Jan 

Lindström poistui kokouksesta tämän pykälän käsittelyn 
aikana. 

 
Päätös Kaupunginjohtajan ehdotus hyväksyttiin. 
 
   
 
Kaupunginvaltuusto 13.11.2023 § 89        
1300/00.01.02.03/2022     
 
   
 
 

 
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus Kaupunginvaltuusto merkitsee hyvinvointilautakunnan 

valtuutettu Mikko Rönnholmin  ym. aloitteeseen antaman 
selvityksen tiedokseen. 
 
Valtuutettu Mikko Rönnholmin ym.  aloite merkitään loppuun 
käsitellyksi. 

  
Kaupunginvaltuusto Kaupunginhallituksen ehdotus hyväksyttiin. 
 
   


